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خبر

رفاه و تعاون

شهری

وام خرید مسکن جوانان
 یک میلیارد تومان شد؛

جزئیاتی از وام یک میلیارد 
تومانی مسکن!

روز گذشته خبر افزایش وام مسکن جوانان تا سقف یک 
میلیارد تومان در رسانه ها منتشر شد، همین موضوع برای 
کرد،  ایجاد  را  سوالاتی  مسکن  وام  متقاضیان  از  بسیاری 
پیگیری ها از بخش تسهیلات بانک مسکن نشان می دهد که 
برای دریافت وام مسکن یک میلیارد تومانی، فردی که امسال 
افتتاح حساب را انجام داده است بعد ۱۵ سال شرایط دریافت 

وام یک میلیاردی را در تهران خواهد داشت.
در این وام تاهل فرد وام گیرنده تاثیرگذار نیست، وضعیت اقساط 
وام یک میلیاردی به گونه ای است که در ۵ سال اول ماهیانه 
۲۸۸ هزار، در ۵ سال دوم ۴۰۰ هزار و ۵ سال سوم ماهیانه 
۶۵۰ هزار تومان باید پرداخت شود و این وام بعد ۱۵ سال قابل 
استفاده خواهد بود. همچنین برای گرفتن وام ۴۰۰ میلیون 
تومانی مسکن جوانان بعد از ۵ سال، باید ماهیانه یک میلیون 
و ۳۱۲ هزار تومان واریز شود که این مقدار برای شهر های دیگر 
متفاوت است. مبلغ این وام برای شهر های بزگ ۳۵۰ میلیون و 
برای سایر شهر ها ۳۰۰ میلیون تومان است، لازم به ذکر است که 
جداول مربوط به اقساط این وام ها، هفته آینده بر سایت بانک 
مسکن بارگذاری خواهد شد. محمود شایان مدیرعامل بانک 
مسکن در نشست خبری روز ۱۷ شهریور ماه در بانک مرکزی 
از افزایش وام مسکن جوانان تا سقف یک میلیارد تومان خبر 
داد. این طرح با توجه به شرایط تورمی و افزایش قیمت مسکن 
به تصویب شورای عالی پول و اعتبار رسید، رقم این وام برای 
ساکنین تهران یک میلیارد، مراکز استان ها و شهر های بزرگ 
۸۵۰ میلیون و سایر شهر ها ۷۰۰ میلیون تومان است. مدیر عامل 
بانک مسکن اضافه کرد: بر این اساس از امروز به تمام بانک ها 
ابلاغ خواهد شد که افتتاح حساب مسکن جوانان نزد شعبات 
بانک مسکن با سقف یک میلیاردی انجام شود و چون  منابع 
تامین این وام حساب سپرده جوانان است به همین دلیل امکان 

برداشت آن زیر ۵ سال وجود ندارد.

»شهردار تهران« اعلام کرد:
واگذاری املاک و اموال غیرمنقول 
شهرداری تهران تا اطلاع ثانوی 

ممنوع است
شهردار تهران در نامه ای خطاب به معاونان، مشاوران، شهرداران 
مناطق ۲۲ گانه نوشت: هرگونه واگذاری املاک، اراضی و اموال 
ثانوی ممنوع است، علیرضا  تا اطلاع  غیر منقول شهرداری 
زاکانی، شهردار تهران در نامه ای خطاب به معاونان، مشاوران، 
شهرداران مناطق ۲۲ گانه، مدیران کل ستادی و روسا و مدیران 

عامل سازمان ها و شرکت های تابعه نوشت:
نظر به اهمیت و حساسیت تصمیمات متخذه در هیئت مدیره 
سازمان ها و شرکت های وابسته به شهرداری تهران در راستای 
بهبود عملکرد واحدهای مذکور ضروری است هرگونه عزل و 
نصب و جابجایی اعضای هیئت مدیره های یادشده و مدیران 
عامل با تایید این جانب صورت پذیرد، همچنین به منظور 
ساماندهی  واگذاری حق بهره برداری املاک اراضی و اموال غیر 
منقول شهرداری تهران و ایجاد وحدت رویه در این خصوص؛ تا 
اطلاع ثانوی از هرگونه واگذاری به اشخاص حقیقی و حقوقی 

مشمول بند ۶ ماده ۵۵ قانون شهرداری خودداری گردد.

محیط زیست

کرونا در ایران

هرچند تغییر در آب و هوا و گرم شدن زمین ممکن 
درپی  و  فرایندهای طبیعی  از  عنوان بخشی  به  است 
نوسانات شدت نور خورشید، انحراف در مسیر حرکت 
زمین و فعالیت های آتشفشانی ایجاد شود اما   اقلیم 
پس از انقلاب صنعتی و افزایش مصرف سوخت های 
فسیلی به طرز فزاینده ای تحت تاثیر فعالیت های انسانی 

قرار گرفته است.
همچون  منابعی  از  شده  منتشر  گلخانه ای  گازهای 
باعث   ... و  زباله  دفن  مراکز  هواپیماها،  خودروها، 
گرمایش زمین در یک روند بلند مدت می شود و در کوتاه 

مدت نیز وقوع رویدادهای آب و هوایی شدیدتر 
و  سیل  شدت  افزایش  مانند  نامعمول تر  و 

خشکسالی در سراسر دنیا را در پی دارد.
تغییرات  به  جهان  کشورهای  توجه 

اقلیمی و گرمایش جهانی از سال 
۱۳۷۱ و در  پی پیمان نامه سازمان 
اقلیمی  تغییرات  درباره  ملل 
پایدارسازی  آن  هدف  که 
در  گلخانه ای  گازهای  مقدار 
از  برای جلوگیری  زمین  جو 
آب وهوایی  آتی  مشکلات 
از  بیش  است  جهان  در 
  پیش مورد توجه جدی قرار 
در  پاریس  توافقنامه  گرفت. 
 ۱۷۴ شرکت  با   ۱۳۹۴ سال 

کشور جهان و اتحادیه ارو  پا و 
تغییر  کنوانسیون  چارچوب  در 

اقلیم سازمان ملل متحد مصوب 
شد. هدف از انعقاد توافقنامه پاریس 

کنترل تغییرات آب و هوایی با کاهش 
و  توسط کشورها  گلخانه ای  گازهای  تولید 

جلوگیری از افزایش دمای کره زمین بیش از ۲ 
درجه سانتیگراد و تلاش برای محدود کردن آن تا ۱.۵ 

درجه سانتیگراد است. اکنون ۱۹۷ کشور دنیا از جمله 
ایران عضو این معاهده های بین المللی هستند.

حسین خواجه پور- عضو هیئت علمی دانشکده مهندسی 
انرژی دانشگاه صنعتی شریف - به تاثیر اقدامات انسانی 
اشاره  زمین  بر گرم شدن  گازهای گلخانه ای  انتشار  و 
می کند و می گوبد: این عوامل تا ۵۰ درصد بر گرم شدن 
زمین اثرگذارند و ۵۰ درصد باقی از کنترل انسان خارج و 

فعالیت خورشیدی مهمترین عامل آن است. 
کرده  شرکت  رادیویی  گوی  و  گفت  یک  در  در  که  او 

بود، با اشاره به دو دسته اقدامات برای افزایش توان 
در مقابل تغییرات اقلیمی اظهار می کند: برخی راهکارها 
برای کاهش تغییرات اقلیمی در آینده صورت می گیرد 
و در بلندمدت اثرگذار است همچنین کارهایی که ما با 
را تغییرات اقلیمی سازگار کند، دسته دوم راهکارهاست.

با  سازگاری  زمینه  در  ناکافی  اقدامات  به  پور  خواجه 
تبعات ناشی از تغییرات اقلیمی در کشور اشاره و 

انرژی  شبکه  در  که  اقدامی  هر  می کند:  خاطرنشان 
انجام شده بنا به ضرورت کشور بوده است و نه کاهش 
تغییرات اقلیمی، در حالی که کشورهای توسعه یافته در 
حوزه ملی خود اقدامات بلند پروازانه ای انجام می دهند و 
۳۶ کشور به دنبال صفر کردن انتشار گازهای گلخانه ای 
هستند اما براساس تخمین های جدید، ایران رتبه ششم 
انتشار گازهای گلخانه ای از بخش انرژی را در جهان دارد.

این عضو هیئت علمی دانشکده مهندسی انرژی دانشگاه 
صنعتی شریف تصریح می کند: هزینه های سازگاری با 
تغییرات اقلیمی را نیز باید در نظر گرفت اما تاکنون 
اقدامات در این زمینه ناکافی بوده است و تا زمانی که 

احساس خطر نکردیم به سمت حل آن ها نرفتیم.
گازهای  انتشار  کاهش  درصد   ۴۰ به  اشاره  ضمن  او 
گلخانه ای در اتحادیه اروپا گفت: این تغییرات موجب 
می شود که بدانیم از نفت می توان استفاده های دیگری 
به جز سوزاندن کرد و کشور می تواند از فرصت های این 

حوزه استفاده کند.
در  نیز  هواشناسی-  کارشناس   - سرکرده  امیر 
در  اینکه  بیان  ضمن  رادیویی  برنامه  این 
طول  در  که  بارشی  زمانی،  تغییرپذیری 
می داده  رخ  شهر  یک  برای  سال 
در  و  می بارد  روز  چند  عرض  در 
تغییرپذیری مکانی نیز بارش های 
سالیانه کمتر از گذشته می شود، 
برای سازگاری  از زیرساخت ها 
با تغییرات اقلیمی در کشور 
می گوید:  و  می کند  انتقاد 
به  همه  دنیا  در  درحالی که 
تغییر اقلیم اذعان دارند اما 
سازگاری با تغییرات اقلیمی 
در کشور و همچنین مدیریت 
بحرانی برای آن صورت نگرفته 

است.
این کارشناس هواشناسی با ابراز 
تأسف از نبود سازگاری با تغییرات 
اظهار  بحران  مدیریت  و  اقلیمی 
مکانی  و  زمانی  تغییرپذیری  می کند: 
مختلف  اتفاقات  و  سیل ها  وقوع  موجب 
می شود درحالی که سازمان هواشناسی این موارد 
را پیش بینی  می کند و نسبت به آن ها هشدار می دهد 

اما متأسفانه هیچ کاری در عمل انجام نمی شود.
تغییرات  کنترل  لازمه  را  بلندمدت  مدیریت های  او 
اقلیمی می داند و می گوید: برخورداری از اطلاعات کامل 
از آینده می تواند به مدیران برای برنامه ریزی های جامع 
کمک کند اما تا زمانی که مشکلی برای ما پیش نیاید، 
به هشدارها توجهی نمی شود، این کارشناس هواشناسی 
ضمن اشاره به افزایش فعالیت های صنعتی خاطرنشان 
اقلیم  می کند: تغییرپذیری زمانی و مکانی در تغییر 

موجب آسیب رسیدن به کشور می شود.

قطعی  معیارهای  اساس  بر  و  گذشته  روز  شبانه  در 
تشخیصی، ۲۶ هزار و ۸۵۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد که سه هزار و ۷۱۳ نفر از آنها 
بستری شدند، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ 
میلیون و ۲۱۰ هزار و ۹۷۸ نفر رسید، طی ۲۴ ساعت 
گذشته، ۵۳۸ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۱۲ هزار و ۴۳۰ 

نفر رسید.
تا کنون ۴ میلیون ۴۵۳ هزار و ۶۵۱ نفر از بیماران، بهبود 
یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند، ۷ هزار و ۵۳۴ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت 
های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند، همچنین 
تاکنون ۲۹ میلیون و ۷۹۱ هزار و ۵۶۲ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
تا کنون ۲۰ میلیون و ۵۵۸ هزار و ۳۸ نفر دُز اول واکسن 
کرونا و ۱۰ میلیون و ۸۹۲ هزار و ۶۵۶ نفر نیز دُز دوم 

اند و مجموع واکسن های تزریق شده  را تزریق کرده 
در کشور به ۳۱ میلیون و ۴۵۰ هزار و ۶۹۴ دُز رسید، 
در شبانه روز گذشته یک میلیون و ۱۱۲ هزار و ۴۴۰ دُز 
واکسن کرونا در کشور تزریق شد که این بالاترین میزان 
تزریق روزانه واکسن از ابتدای واکسیناسیون عمومی تا 

کنون است.
روز سه شنبه با تزریق ۸۸۴ هزار و ۸۱۰ دُز واکسن در 
کشور، رکورد تزریق روزانه واکسن کرونا برای آخرین بار 
روزانه واکسن  تزریق  رکورد  بار  شکسته شد، نخستین 
کرونا با ۵۰۵ هزار و ۳۲ دز در ۲۴ ساعت در ۱۲ مرداد ماه 
رقم خورد، همچنین سوم شهریور ماه با تزریق ۷۶۴ هزار 
و ۱۸۵ دز واکسن کرونا در کشور، رکورد واکسیناسیون 
افراد واجد شرایط برای تزریق واکسن  روزانه شکست، 
حتما در سامانه salamat.gov.ir ثبت نام  کنند، اکنون 
۲۴۶ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۴۴ شهر در وضعیت 

نارنجی و ۵۸ شهر در وضعیت زرد قرار دارند.

بحران تغییرات اقلیمی؛

آیا اقدامات ایران برای سازگاری با تبعات تغییرات اقلیمی کافی است؟

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۴ میلیون ۴۵۳ هزار و ۶۵۱ تن رسید

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
 »اصغر الیاسی« شهید مدافع حرم که سومین 
سالگرد شهادتش می باشد را گرامی می دارد
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اجتماعی

بازرگانی

»معاون فنی و امور گمرک ایران« خبر داد:

6 میلیون تن کالای اساسی در بنادر 
و گمرکات کشور دپو شده است

معاون فنی و امور گمرک ایران گفت: ۶ میلیون تن کالای 
اساسی در بنادر و گمرکات کشور است که بیش از ۵/۳ میلیون 
تن در بندر امام خمینی است، مهرداد جمال ارونقی معاون 
فنی و امور گمرک ایران گفت: ۶ میلیون تن کالای اساسی در 
بنادر و گمرکات کشور است که بیش از ۵/۳ میلیون تن در 
بندر امام خمینی است و کشتی ها در حال تخلیه این کالا های 

اساسی هستند.
وی ادامه داد: از ابتدای سال، بیش از ۱۰ میلیون تن کالا های 
اساسی را ترخیص کردیم و در حال حاضر ۹۰ درصد کالا هایی 
که در بنادر و گمرکات کشور هستند، ارز ترجیحی دولت را 
دریافت می کنند و طبق دستور جدید رئیس جمهور  وزارت 
جهاد کشاورزی و بانک مرکزی در تامین ارز این کالا ها اقدام 
و کمک می کنند که در ترخیص مشکلی نداشته باشند و 
صاحبان کالا بتوانند کالا های خودشان را در کوتاه ترین زمان از 

گمرک ترخیص کنند.
معاون فنی و امور گمرک ایران به این پرسش که این کالا ها 
شامل چه مواردی می شوند؟ پاسخ داد: ۶ قلم کالای عمده 
است، روغن، ذرت، جو، گندم، سویا و دانه های روغن است که 

بیشترین دپو را در گمرک دارند.
وی ادامه داد: اخیرا با دستوری که از ریاست جمهوری صادر 
شده است، جهاد کشاورزی به عنوان متولی شناخته شد که 
میزان کالاها و ارزی که نیاز است را به سرعت در اختیار بانک 
مرکزی قرار دهد و بانک مرکزی به قید فوریت، ارز ترجیحی 
را تامین کند تا با سرعت این کالا ها شرایط ورود به کشور را 

داشته باشند.
ارونقی تصریح کرد: زمانی که تمامی این فرآیند ها انجام شود 
به سرعت کالا ترخیص می شود، در حال حاضر یک ظرفیت 
۹۰ درصدی داریم و حتی بدون کد رهگیری بانک نیز کالاها 
را ترخیص می کنیم، اما تامین ارز این کالا ها مهم است و 
یک میلیون تن کالا داریم که عملیات ترخیصش اتفاق افتاده 
است، وی در پایان گفت: در دو هفته اخیر با تقویت ناوگان ها 
های حمل و نقل رکوردی در بحث ترخیص کالا زده شده است.

یادداشت

جامعه

اقتصاد

باذن الله...
کلاس اولی بودم، توی همین محله امامزاده 

 ۱۳ حدودا  که  معراج  مدرسه  حسن)ع( 
سال بعدش در آنجا فروشگاه ایرانیان را 
ساختند. مدرسه قدیمی بود و متولدین 
دهه  حتی  و  چهل  و  پنجاه  دهه های 
از  خوانده اند.  درس  آنجا  در  هم  سی 
سبقه مدرسه شنیده ام که گویا دامداری 

بوده، زمان شاه هم خیلی ها اینجا را به 
شاه آباد گدا می شناختند. محله مهاجرپذیر و 

کارگرنشین بود، از بس مدیران مدرسه از پدر و 
مادر بچه ها پول گرفته بودند که اهالی محل گدا را 

انتهای شاه آباد سنجاق کرده بودند و مدرسه نامش در 
افواه شده بود شاه آباد گدا...

برگردیم سر قصه خودمان؛ مدرسه حیاط بزرگی داشت، 
۵ کلاس پایین بود و خانه فرّاش مدرسه هم که عینک 
ته استکانی داشت و دو تا بچه در کنار کلاس ها... هر 
کلاس بر پیشانی اش یک طاق بزرگ داشت و هر دوسوی 
کلاس ها هم همین طاقی بود، محله مان کارگرنشین 
و  بود  شده  تمام  جنگ  بود  سالی  چند  حالا  اما  بود 
طبقه جدیدی در اجتماع شکل گرفته بود، بچه شهید، 
جانباز، فرهنگی و بالاخره بچه های بازاری های امامزاده 

حسن)ع( همکلاسی هایمان بودند. 
توی کلاس مان یکی دو تا از بچه ها وضع شان بهتر از 

بقیه بود. یکی از بچه های کلاس توی کیف ابر لاکچری 
اش همیشه وسایل متفاوت داشت. از مدادهای متنوع 
خارجی بگیر تا جامدادی و تراش... جامدادی آبی رنگی 
را از توی کیفش درآورد، رنگش زیبا بود. »رنگ آبی بی 
شرفش تا مغز جگرم را سوزاند و عین مُهر داغ بر کَفلِ 

مادیانی سُرخ روی دلم جا خوش کرد.«

راستش رویم نشد به آقا بگویم تا یکی از آن ها برایم 
و  آقا  سیدخانم،  با  مدارس  شدن  باز  از  قبل  بخرد. 
محمدداداش رفته بودیم فروشگاه تازه تاسیس قدس 
کنار اتوبان نواب و به قاعده و کفایت آن چه لازم بود 
را برایم خریده بودند. عطر نویی کیفِ کلاس اولم هنوز 

زیر مشامم هست.
مدرسه مان  های  بچه  لوزام  از  برخی  خب  اما 
لاکچری بود. با وجود مشکلات زیاد و هزینه های 
درمان داداش که بر خانواده ما مترتب شده بود اما 
الحمدالله نادار و ناچار نبودیم  ولی خب این را هم 
می دانستم که سبک زندگی آن ها با ما متفاوت 

است. به قول حامد عسکری؛ »زندگی ما پر بود از 
حسرت و نه عقده!« حسرت تفنگ بادی، دوچرخه، 
عینک آفتابی و... حتی گاهی حسرت یک شکلات 
ساده که نمی شد نصفش کرد و خواهرت مهربانانه 
با  حالا  می داد...  هدیه  تو  به  و  گذشت  می  آن  از 
گذشت بیش از دو دهه در دنیای امروز هربار آن برند 
را می بینم، نمی توانم لب بزنم، کودکی هایمان 
پر بود از این حسرت های شیرین که هر 
بار مظاهرش در این دنیای امروزی 
نمایان می شود، توی دلمان رخت 
می شویند و پرت می شویم به 

دهه شصت و هفتاد...
صهبا  مدرسه،  روزهای  اولین 
خواهرزاده ام  که  مدادتراشی 
شوق  و  ذوق  با  را  بود  خریده 
رو  این  پدرجان  گفت:  و  آورد 
عمه برام خریده... البته پیش تر 
دو تا مداد تراش رومیزی دیگر هم 
هدیه گرفته بود... رفتم و آن دو مداد 
تراش را هم دیدم، نگاهشان کردم، شکل 
و شمایلش مثل همان قدیمی ها نبود، فانتزی تر 
و خوش رنگ و لعاب تر اما ذاتش همان بود... همان 
کار را انجام می داد. از دستش گرفتم لمس کردم با 
سلول های دستم نوازشش کردم خودش بود لاکردار... 
بغض کردم از همان حالت هایی که وقتی آن شکلات 
خاص را می بینم، بیرون رفتم، آخر خوبیت ندارد دختر 

اشک پدرش را ببیند.
خدایا ممنونم که آرزوهای فراموش شده من را در زندگی 

دخترکم برآورده کردی؛ هر چند با ۲۶ سال تاخیر...
آخر نوشت نوشته ام مجموعه ای است وام دار از یادداشت 
کودکی هایمان  در  که  آنچه  و  عسکری  خان  حامد 

ملموس بوده  است.

نرخ  گفت:  کشوری  هواپیمایی  سازمان  سخنگوی 
مصوب بلیت هواپیما برای مراسم اربعین ۱۴۰۰ در 
مسیر رفت و برگشت تا سقف قیمت پنج میلیون 

تومان تایید شد.
»محمد حسن ذیبخش« درباره  نرخ پروازهای اربعین، 
و  هواپیمایی  سازمان  بین  که  توافقی  با  افزود: 
شرکت های هواپیمایی انجام شد سقف قیمت بلیت 
رفت و برگشت هواپیما در مسیرهای منتهی به عراق 

تا سقف قیمت پنج میلیون تومان تعیین شد.
وی ادامه داد: از امروز این نرخ به به همه شرکت های 
های  شرکت  همه  و  است  شده  ابلاغ  هواپیمایی 

هواپیمایی موظف به فروش بلیت در محدوده قیمت 
اعلام شده هستند.

ذیبخش تاکید کرد: این قیمت گذاری برای پروازهای 
از تاریخ ۲۸ شهریور تا ۱۰ مهراست و قبل و بعد از آن، 
فروش بلیت بر اساس نرخ های قبلی است، به گفته 
ذیبخش امسال برای پرواز در مسیرهای نجف و بغداد 
۴۰۰ پرواز در نظر گرفته شده است و اعزام زایران از 

فرودگاه های ۶ استان خواهد بود.
گفتنی است؛  برای جابه جایی این ۳۰ هزار نفر زوار، 
۴۰۰ سورتی پرواز در قالب ۲۰۰ پرواز رفت و ۲۰۰ پرواز 
امام  فرودگاه های  است،  شده  دیده  تدارک  برگشت 

خمینی )ره(، مشهد، شیراز، تبریز، اصفهان و اهواز برای 
پروازهای اربعین اعلام آمادگی کرده اند.

عراق امسال ویزایِ فرودگاهی صادر نمی کند و بر اساس 
سیاست دولت این کشور، به ایران ۳۰ هزار سهمیه 
بیشتر داده نمی شود که همین سهمیه هم موکول به 
چند شرط از جمله به همراه داشتن برگه پی. سی. آر 
منفی برای ورود به عراق است، اکنون قیمت بلیت پرواز 
تهران- نجف با شرکت های هواپیمایی ایرانی در دامنه 
قیمتی چهار تا ۶ میلیون تومان به فروش می رسد و 
سفر با ایرلاین خارجی از ایران به عراق از کف قیمتی ۱۵ 

میلیون  تا ۱۷ میلیون و ۵۳۸ هزار تومان است.

علی نیکزاد درباره جلسه با وزیر جهاد کشاورزی در مجلس 
شورای اسلامی افزود: تعدادی از نمایندگان مجلس نگرانی در 
تامین کالا های اساسی داشتند و امروز وزیر جهاد کشاورزی 
به مجلس دعوت شد و در موضوع تامین کالا های اساسی از 
جمله گندم، برنج، گوشت، مرغ و سایر کالا های اساسی که هم 

باید ذخیره استراتژیک داشته باشیم و هم بتوانیم تمهیداتی را 
از الان برای شب عید فراهم کنیم حضور پیدا کردند.

وی ادامه داد: با همه قوت و قدرت کار ها در وزارت جهاد 
کشاورزی درحال انجام است وآنچه که در گمرکات دپو شده 
بسیار خوبی هم  تمهیدات  و  است  ترخیص  در حال  هم 

فراهم کردند تا شب عید به مشکلی در زمینه تامین کالا های 
اساسی برنخوریم. نیکزاد گفت: واقعیت این است زمانی که 
دولت تغییر کرد وضع خوبی نداشتیم، ولی در حال حاضر 
هم وضعیت استراتژیک ما از لحاظ ذخیره کالا های اساسی 
خوب است و هم اینکه تمهیداتی انجام شده که مشکلی در 

تامین کالا های اساسی نداشته باشیم. وی درباره تعلق گرفتن 
ارز ترجیحی در نیم سال دوم سال به کالا های اساسی هم 
افزود: در حال حاضر قانون چنین موضوعی را مصوب نکرده 
است و دولت باید پیشنهاد را به مجلس بیاورد و مجوز برای 
مازاد بر آنچه که قبلاً مصوب شده است بگیرد، چون مبلغ 
۸ میلیارد دلار برای شش ماهه اول سال هزینه شده است، 
بنابراین امیدواریم دولت سریعاً این پیشنهاد را به مجلس ارائه 
دهد و همکاران ما در مجلس با درک واقعیت مهم بودن 
تامین کالا های اساسی برای مردم و همچنین قیمت مناسب 

برای کالا های اساسی تصمیم گیری کنند.

خوشا به احوالش که موافق است روزگارش؛

خودش بود لاکردار!

»سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری« خبر داد:

سقف نرخ بلیت پروازهای اربعین ۵ میلیون تومان تعیین شد

»نائب رئیس مجلس شورای اسلامی« خبر داد:

ذخیره کالا های اساسی در کشور مناسب است

رضا شاعری

  نویسنده

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »مریم خزل پور «
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها

»فرمانده یگان حفاظت از اراضی کشاورزی 
استان البرز« خبر داد:

1۵0 هکتار از اراضی کشاورزی  
چهارباغ آزادسازی شد

فرمانده یگان حفاظت از اراضی کشاورزی استان البرز گفت: با 
تخریب بیش از ۷۰ بنا و چهاردیواری تفکیک شده، ۱۵۰ هکتار 

از اراضی کشاورزی این شهرستان آزادسازی شد.
سرهنگ سید مجتبی موسوی افزود: این رفع تصرف ها در 
راستای اجرای قوانین و مقررات حفاظت از اراضی کشاورزی 
و باغ ها با حضور نمایندگان دادستانی شهرستان چهار باغ و 
همکاری خوبی که از سوی نیروهای انتظامی این شهرستان به 
عمل آمد، پس از جمع بندی شناسایی های به دست آمده از 
تغییر کاربری های غیر مجاز انجام شده از طریق منابع خبری 
و سامانه هوشمند توسط کارشناسان  و مجموعه جهاد چهارب 

باغ انجام شد.
وی از معرفی مجرمین شناسایی شده به دستگاه قضایی خبر 
داد و بیان داشت: ضمن برخوردی که در راستای اجرای تبصره 
۲ از ماده ۱۰ قانون در خصوص تغییر کاربری های غیر قانونی 
به عمل می آید تلاش برای شناسایی و معرفی به دستگاه 
قضایی زمین خواران و آن دسته افرادی که با رفتارهای غیر 
قانونی مرتکب خسارات به اراضی گردیده و مخاطراتی برای 
آینده و امنیت غذایی در جامعه بوجود می آورند در دستور کار 

این یگان قرار دارد . 
موسوی افزود: تمام تغییراتی که در سطح اراضی استان واقع 
شود از طریق سامانه هوشمند سازی قابل شناسایی بوده و از 
شهروندان نیز درخواست می شود  از طریق تماس با شماره 
۱۳۱ تخلفات تغییر کاربری را با  کارشناسان این سازمان مطرح 
نمایند، استان البرز بالغ بر ۶۸ هزار هکتار اراضی کشاورزی دارد.

»مدیرکل آموزش و پرورش البرز« مطرح کرد: 

طرح شهید بهنام محمدی
 راهبرد تربیتی دارد

سالار قاسمی روز چهارشنبه در آیین افتتاحیه دوره آموزشی 
طرح شهید بهنام محمدی که در بستر شبکه شاد آموزش و 
پرورش البرز برگزار شد، افزود: طرح شهید بهنام محمدی بر 
اساس سند تحول بنیادین و بیانیه گام دوم انقلاب است، 
تلاش مخالفان نظام این است که هویت دینی ، ملی و انقلابی 

ما را بگیرند.
وی با اشاره به اینکه هویت را خانواده ،معلم، مربی  و روحانی 
می سازد، بیان داشت: مرکز انقلاب ما مساجد بود زیرا مکتب 

این انقلاب ریشه در مکتب عاشورا دارد.
قاسمی تصریح کرد: روح بیانیه گام دوم انقلاب جوانان است 
که بازخوانی این بیانیه برای فعالان حوزه تعلیم و تربیت 

ضرورت دارد.
وی با بیان اینکه به طرح شهید بهنام محمدی نباید نگاه 
سطحی داشته باشیم، اضافه کرد: وظیفه آموزش و پرورش 
آماده کردن دانش آموزان برای کنکور، جشنواره و المپیادهای 
و  انقلاب  تراز  در  آموزان  دانش  تربیت  بلکه  نیست  علمی 

جمهوری اسلامی ایران است.
وی یادآورشد: مربیان باید در راستای اجرای کیفی این طرح 
مسلط باشند تا دانش آموزان مشتاق شوند زیرا را باید تشنه 

هویت ملی، دینی، انقلابی و تاریخی کشور کنیم.
مدیرکل آموزش و پرورش البرز طرح شهید بهنام محمدی را 
یک طرح مهم خواند و عنوان کرد: مربیان باید اجرای با کیفیت 

این طرح را با توانمند سازی جدی بگیرند.
جدید  سال  در  مدارس  بازگشایی  مهم  موضوع  به  قاسمی 
پرداخت و افزود: شروع سال تحصیلی جدید مصادف با هفته 
دفاع مقدس است که برنامه های متنوعی به منظور ترویج 
فرهنگ ایثار و شهادت در بین دانش آموزان درحوزه آموزش و 

پرورش البرز پیش بینی شده است.

روزی  شبانه  تلاش  با  گفت:  البرز  انتظامی  فرمانده 
ماموران پلیس آگاهی این استان اعضای باند سرقت 
مسلحانه طلافروشی در شهرستان کرج دستگیر شدند، 
سردار عباسعلی محمدیان، فرمانده انتظامی البرز گفت: 
در تاریخ ۲۴ مرداد سال جاری ماموران پلیس آگاهی 
البرز در پی کسب خبری مبنی بر سرقت مسلحانه از یک 

طلا فروشی در کرج سریع به محل اعزام شدند.
فرمانده انتظامی البرز افزود: در تحقیقات اولیه مشخص 
شد سارقان با یک سمند بادمجانی رنگ اقدام به سرقت 
می کنند و در حین فرار، گشت راهنمایی و رانندگی آن ها 
را دنبال کرده، اما در ادامه فرار سارقان خودروی سمند 
را رها کرده و سپس با سرقت یک دستگاه پراید مجدد 

اقدام به فرار می کنند.
سردارمحمدیان گفت: طبق بررسی ها سارقان بعد از یک 
کیلومتر خودروی پراید را نیز رها می کنند و با سرقت یک 
دستگاه خودروی سمند دیگر به سمت تپه های منطقه 

وقتی  و  می شوند  متواری  کرج  شهرستان  در  حصار 
ماموران به محل رسیدند سارقان خودرو را رها کرده و در 
بالای تپه پس از تخلیه جعبه های طلا موفق به فرار شده 
بودند، با اقدامات شبانه روزی پلیس آگاهی علیرغم این 
که هیچ سرنخی با توجه به پوشش صورت در دست نبود 

و آن ها به صورت حرفه ای عمل کردند شناسایی شدند.
شده  انجام  اقدامات  با  گفت:  البرز  انتظامی  فرمانده 
تعدادی از ماموران پلیس آگاهی به استان های غرب 
کشور عزیمت و به صورت شبانه روزی متهمان تحت 
مراقبت بودند تا این که سه روز پیش سه نفر اصلی 
دستگیر شدند، همچنین هشت همدست دیگر شامل 
خریدار اموال مسروقه نیز به دام پلیس افتادند و بخشی 
از اموال مسروقه و سلاح های این افراد نیز در یک باغ 

کشف شد.
در  مسلحانه  سرقت  انجام  به  سارقان  گفت:  او 
و شهرستان  تهران  پاکدشت  و  شهرستان های شهریار 

تفرش استان مرکزی اعتراف کردند، یکی از متهمان این 
پرونده، سارق حرفه ای و سابقه داری است که چندین 
سال به حبس محکوم شده بود، اما با اخذ وثیقه آزاد 

شده بود.

»ناصرخاکی« از بازداشت چهارمین عضو سابق شورای 
شهر فردیس خبر داد، دادستان عمومی و انقلاب فردیس 
با اعلام خبر بازداشت عضو سابق شورای شهر فردیس به 

اتهام ارتشا گفت: این فرد که چهارمین عضو بازداشت 
شده شورای شهر فردیس است به اتهام چندین فقره 

ارتشا تحت قرار بازداشت است.

حسین ناصرخاکی همچنین افزود: تحقیقات بازپرسی 
راجع به میزان مبالغ و تعداد فقرات ارتشا ادامه دارد تا 
با تکمیل تحقیقات، برای رسیدگی به دادگاه ارجاع شود.

»فرمانده انتظامی البرز« خبر داد:

سارقان مسلح طلا فروشی در کرج دستگیر شدند

به اتهام دریافت رشوه؛

چهارمین عضو سابق شورای شهر فردیس بازداشت شد

خفاش ها باز هم بیماری آورده اند؟ ویروس نیپا و علائم آن چیست؟!
تب شدید، سردرد وحالت تهوع و رفتارهای غیرطبیعی از علایم ابتلا به بیماری نیپا به شمار میرود. همچنین در صورت کنترل 
نشدن علائم بیماری، فرد مبتلا میتواند با مرگ روبرو شود، واکسن مخصوص برای پیشگیری از ابتلا به ویروس نیپا هنوز کشف 

نشده است. شروع علائم ابتلا به ویروس نیپا از چهار تا ۱۴ روز پس از قرار گرفتن در معرض ویروس است.

۵ عضو شورای شهر کرج در جلسه ای میدانی، با حضور 
بررسی  شاهد  نزدیک  از  گوهردشت  آزادی  پیاده راه  در 
آخرین وضعیت ساخت پیاده راه آزادی گوهردشت شدند.
جلسه ای  برگزاری  با  کرج  شهر  شورای  اعضای  برخی 
خیابانی در گوهردشت کرج، از آخرین وضعیت ساخت 

پیاده راه آزادی مطلع شدند.
 ۵ ایزدیار  و  اعتصامی  قاسمپور،  سعیدی،  مهاجری، 

از  و  داشتند  بازدید حضور  این  در  که  بودند  عضوی 
این  نامناسب  آسفالت  و  پروژه  اجرای  شاهد  نزدیک 

محور بودند.
پروژه پیاده راه آزادی از دو سال گذشته شروع و به عنوان 

نخستین مسیر پیاده با رویکرد انسان محوری در داخل 
شهر کرج ساخته می شود.

گفتنی  است شهر کرج، تنها شهری است که در بین 
کلانشهرهای کشور از داشتن پیاده راه محروم است.

عقب ماندگی جوامع، نه از کمبود تکنولوژی است، که 
از کمبود اراده برای خدمت رسانی صحیح و کارآمد است 
و مادامی که این اراده ضعیف و یا وجود نداشته باشد، 
برترین برنامه ها و امکانات در امر خدمات رسانی ناتوان 

خواهند بود.

با بالاگرفتن عملکرد دولت الکترونیک، زمینه پاسخگویی 
مسئولان در فضایی غیرحضوری مهیا شد و از سویی 
الزام این ارتباط بیشتر از  با شیوع ویروس کرونا نیز 
پیش گردید، به طوری که در ماه گذشته جناب استاندار، 
رسما مدیران کل دستگاه های خدمات رسان را ملزم به 

پاسخگویی به مردم در سامانه 111 نمود.
افسوس که ایشان اطلاع نداشتند، این سامانه فشل 
نیز همچون میز خدمت ادارات بی مصرف و کم توجه 
خواهد بود، مع الوصف اگر به هر دلیلی یکی از مراجعان 
به این سامانه قصد دریافت پاسخ را داشته باشد، پس 
از کلی پشت خط ماندن و اشغال بودن، در نهایت با 
بی کیفیت ترین صدا از آن طرف گوشی مواجه خواهند 
شد و از ترس اینکه هر لحظه تماس قطع خواهد شد 
از درخواست ها صرف نظر  از عنوان کردن خیلی  باید 

نماید.
با توجه به این همه مشکل روزانه مدیران و ارباب رجوع 
چه لزومی دارد که از این سامانه ناکارآمد، که در دسترس 

هم نیست استفاده شود؟

شهر)کرج(  انسان محورم آرزوست!

الو الو 111 در دسترس نیست!

درشهر

تلنگر

البرز

محمد ایل بیگی

  نویسنده و خبرنگار

حبیب توانگر

  نویسنده و خبرنگار

اخبار استان
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فرهنگی

فیلم کوتاه »عاشق و دریا« به نویسندگی و کارگردانی علی 
مؤذن و فیلم کوتاه »خورشیدگرفتگی« به بخش مسابقه 
جشنواره »شو می شورتز« راه یافتند، فیلم کوتاه عاشق و دریا 
به نویسندگی و کارگردانی علی مؤذن و فیلم کوتاه خورشید 
گرفتگی به کارگردانی رها امیرفضلی و علیرضا قاسمی به بخش 
مسابقه شانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم »شو می شورتز« 

نیوزیلند راه یافتند.
جشنواره بین المللی فیلم شو می شورتز نیوزلند از ۹ تا ۲۹ 
مهرماه ۱۴۰۰ مصادف با 1 تا ٢1 اکتبر ۲۰۲۱ به صورت نیمه 
حضوری در نیوزیلند برگزار می شود. در این دوره جشنواره، ٧۵ 
فیلم از ۲۲ کشور جهان، در مجموع بخش ها پذیرفته شده اند. 
این جشنواره مورد تأیید آکادمی اسکار است و بهترین فیلم 

کوتاه بخش بین الملل آن به اسکار معرفی خواهد شد.

در خلاصه داستان فیلم کوتاه »عاشق و دریا« که حال و هوایی 
عاشقانه دارد و در مقطع زمانی پیش از انقلاب روایت می شود، 

آمده است: »این آخرین ملاقات ایرج و لیلاست..«
ابراهیم عزیزی و سها نیاستی بازیگران فیلم کوتاه عاشق و دریا 
هستند، در خلاصه داستان خورشیدگرفتگی هم آمده است: 
کمی پیش از کامل شدن خورشیدگرفتگی واقعیت زندگی 
ساقی دست خوش تغییر می شود، خورشید چراغی پور، پانیذ 
اسماعیلی، آنیتا باقری، فراز مدیری و پیمان نعیمی بازیگران 

این فیلم کوتاه هستند.
این نهمین حضور بین المللی خورشیدگرفتگی به شمار می آید. 
این فیلم محصول مشترک کمپانی ایرانی ضلع ششم و 
کمپانی فرانسوی ستاره سفید بوده و پخش بین المللی آن بر 

عهده کمپانی مانیفست است.

از  پیام  بهترین  تقدیر و جایزه  لوح  »بچه ها«  فیلم کوتاه 
ارزش های خانواده را از جشنواره هنر مدرن و فیلم های معنوی 

اخلاقی »فرسکو« ارمنستان دریافت کرد.
فیلم کوتاه بچه ها به کارگردانی امیر دریانی و تهیه 

کنندگی نعیم بختیاری که در اولین حضور جهانی 
اش در بخش اصلی جشنواره بین المللی هنر مدرن 
و فیلم های معنوی اخلاقی »فرسکو« ایروان در 
کشور ارمنستان حضور داشت، توانست از هیات 
داوران جشنواره لوح تقدیر و جایزه بهترین پیام 
از ارزش های خانواده را از آن خود کند، این 
جشنواره امسال در روزهای اخیر از ۲۰ تا ۲۹ 
آگوست برابر با ۲۹ مرداد تا ۷ شهریور در ایروان 

ارمنستان برگزار شد.
پیمان شاه محمدی مجری طرح و مدیر امور 

توزیع و فروش بین المللِ فیلم کوتاه بچه ها که به 
شکل حضوری در جشنواره »فرسکو« حضور داشت، در 

این باره گفته که »فرسکو« از لحاظ برگزاری و شکل اجرا، 
یک جشنواره کاملا غیرمتعارف است. محل برگزاری جشنواره، 
یک فضای باز به وسعت حدود هزارمتر در محوطه 

کلیسا و منطبق با مضامین و مفاهیم »فرسکو« بود که به 
شکلی هنرمندانه امکانات صدا و تصویر را برای مخاطبان خود 

به شکلی خیابانی و روباز فراهم می کرد.
وی ادامه داد: مراسم اختتامیه و اعلام نتایج جشنواره نیز به 
شکلی رسمی در موزه ملی فرش ارمنستان برگزار شد. در 
دوران همه گیری کرونا معمولا سیاست های بیشتر 
جشنواره ای به شکل آنلاین و غیر حضوری است. 
اما جشنواره هایی همچون فرسکو هنوز فرصت 
ارتباط گیری مخاطب با اثر و صاحبان اثر را به 
شکل حقیقی آن هم با یک برنامه ریزی کاملا غیر 

مرسوم و در سطح شهر ایجاد می کنند.
وی درباره فیلم های ایرانی حاضر در جشنواره 
توضیح داد: امسال ۲ فیلم کوتاه از ایران توانستند 
در »فرسکو« مورد استقبال مخاطبان و هیات داروان 
قرار بگیرند. یکی »بچه ها« و دیگری فیلم کوتاه داغی 
به کارگردانی فاطمه محمدی که که از طرف هیات داوران 
جشنواره مورد تقدیر قرار گرفت، در فیلم بچه ها نکیسا 
بختیاری، باربد بختیاری و نعیم بختیاری به ایفای نقش 

پرداخته اند.

حضور ۲ فیلم ایرانی در جشنواره نیوزیلند

فیلم کوتاه »بچه ها« از ارمنستان جایزه گرفت

بهناز جعفری، صدای 
»بودن یا نبودن« برای نابینایان شد

نبودن« ساخته  یا  »بودن  فیلم سینمایی  بهناز جعفری، 
گروه  کرد،  توضیح دار  نابینایان  برای  را  عیاری  کیانوش 
یا  »بودن  سینمایی  فیلم  نابینایان  ویژه  نسخه  سوینا، 
نبودن«، ساخته کیانوش عیاری را روز پنجشنبه ۱۸ شهریور 
در چارچوب برنامه فیلمخانه منتشر می کند، این فیلم، 
روز پنجشنبه ، ساعت ۱۹ از رادیو سوینا پخش می شود 
مخاطبان  دسترس  در  سوینا  سایت  روی  آن،  از  پس  و 

قرار می گیرد.
نظارت متن و ضبط این برنامه به عهده کیوان کثیریان 
بوده و متن روایت آن را شیدا محمدطاهر نوشته و بهناز 
جعفری، خوانده است. این برنامه در استودیو شهرصدای 
و  میکس  را  آن  طبسی  مرجان  و  شده  ضبط  پارسیان 
به  مراجعه  با  می توانند  علاقمندان  است،  کرده  تدوین 
پایگاه اینترنتی سوینا، به فایل صوتی فیلم های سینمایی 

توضیح دار دسترسی داشته باشند.
این گروه، پیش تر، نسخه توضیح دار فیلم های سینمایی 
ایرانی »روز واقعه« با صدای افشین زی نوری، »دلشدگان« 
با صدای شبنم مقدمی، »مادر« با صدای احترام برومند، 
»باشو  شجاع نوری،  علیرضا  صدای  با  آفریقایی«  »بنفشه 
دوست  »خانه  ایزدیار،  پریناز  صدای  با  کوچک«  غریبه 
کجاست« با صدای ستاره اسکندری، »یک بوس کوچولو« 
با صدای علیرضا آرا، »من، ترانه ۱۵ سال دارم« با صدای 
سارا بهرامی، »هامون« با صدای پرویز پرستویی، »روسری 
با صدای  با صدای رخشان بنی اعتماد، »مسافران«  آبی« 
صابر ابر، »اجاره نشین ها« با صدای هوتن شکیبا، »درباره 
الی« با صدای فرشته صدرعرفایی »به همین سادگی« با 
صدای مهراوه شریفی نیا را قالب برنامه فیلمخانه منتشر 

کرده است.

از پرونده پتروشیمی تا مرغ چهار 
منِ پیرزن!

الاسلامی   شیخ  مرجان  داد:  خبر  قضاییه  قوه  سخنگوی 
مدیرعامل شرکت دنیز و یکی از متهمان اصلی و فراری 
به ۲۰ سال حبس و ۷۴ ضربه شلاق  پرونده پتروشیمی 

تعزیری محکوم شد.
شغالی مرغ پیرزنی را دزدید. پیرزن در عقب او نفرین کنان 
فریاد زد: »وای! مرغ دو منی مرا شغال برد.« شغال از این 
مبالغه به شدت غضبناک شد و با نهایت تعجب و غضب 
به پیرزن دشنام داد، در این میان روباهی به شغال رسید و 
گفت: »چرا این قدر برافروخته ای؟« شغال جواب داد: »ببین 
این پیرزن چقدر دروغگو و بی انصاف است، مرغی را که یک 
چارک )۷۵۰ گرم( هم نمی شود، دو من می خواند.« روباه 
گفت: »بده ببینم چقدر سنگین است؟« وقتی مرغ را گرفت، 
پا به فرار گذاشت و گفت: »به پیرزن بگو مرغ را به پای من 
چهار من حساب کند!« حالا وقتی خاله مرجان همه چیز را 
برداشته و فلنگو بسته بگذار به ۴۰ سال زندان و ۱۵۰ ضربه 

شلاق محکومش کنند.

در  ایرانی  معلولیت  دارای  قهرمانان 
به   ۲۰۲۰ توکیو  پارالمپیک  بازی های 
افتخارآفرینی و مدال آوری مبادرت ورزیدند 
و شادی و شعفی را در جامعه به خصوص 
اخبارِ  و  برانگیختند  معلولان  میان 
رسانه ای  فضاهای  همه  در  شاهکارشان 
تعابیر  و  تفاسیر  و  است  شده  منعکس 
متعدد و متنوعی درخصوص آن ها نگاشته 

شده است.
از دید  آن  اتفاقات  و  رویداد  این  نظر  به 
معلولان به گونه دیگری است، آن ها این 
قهرمانان را آیینه تمام قد خویش می دانند 

که توانسته اند با خودباوری و تلاش بیش از حد بر موانع 
درهم  و  ناروا  نگرش های  و  جامعه  بیشمار  سدهای  و 
به  را  خود  و  شوند  مستولی  جامعه،  فرهنگی  شکننده 
قله های رفیع پیروزکامی برسانند و حتی به کارهایی اقدام 

ورزند که افراد غیرمعلول هم قادر به انجام آن نبوده اند و 
یا با کارهای این افراد برابری کنند. 

نیات و خواسته های  نمایانگر  و  نماینده  قهرمانان  این 
حقیقی همه معلولان هستند و اعمال و اقدامات آن ها 
در این مسابقات سوای از تبلیغات رسانه ای در خصوص 

توانایی های ملی ایرانیان نشانگر آن است که معلولان 
حاشیه  به  جامعهِ  در  و  کنند  رشد  می خواهند  ایرانی 
رانده شده و نادیده شده، دیده شوند و به جایگاه واقعی 
خودشان برکشیده شوند، اما لازم است موانع راهشان و 

کوشیدنشان رفع گردد تا بیش از این افتخار بیافرینند و 
توانمندی بالایشان را نشان بدهند. 

امواج  ایجاد  به  که  نیستند  کسانی  تنها  آن ها  البته 
خواستن و توانستن است، می پردازند، بلکه همه معلولان 
دانش آموخته، هنرمند، صاحبان فنون و تخصص و مدیران 
هم چنین مسیری را می پیمایند تا به 
مردم و مسوولان، وجود و حضورشان را بر 
اساس پیشرفت هایی که داشته بفهمانند و 
بگویند که آنچه بیشتر از همه گروه آن ها 
محرومیت های  و  محدودیت  می آزارد  را 

اجتماعی و فرهنگی است. 
کوشایی  و  خودباوری  با  معلولان  اکنون 
زیاد، به جایگاه های ارزنده ای دست یافته 
اند و حال نوبت مسوولان و جامعه است 
تا بر اساس باورپذیری عملگرایانه و بدون 
هرگونه شعار و نمایش، به ارتقای واقعی 
جایگاه و پایگاه اجتماعی آن ها بپردازند و 
فضایی مساعد و شایسته را برای تحقق 
نیات و خواسته های برحق آن ها ایجاد نمایند تا ببینند 
چقدر در توسعه ملی این افراد کارساز هستند و انرژی 
بخش هستند، معلولان قهرمان بهترین و شایسته ترین 

نمایندگان ایران در سطح جهانی هستند.

خبر

مکث

نمایندگان خواسته های حقیقی همه معلولان؛

قهرمانان ماندگار

دریچه ورزشی

سینما و تئاتر

دختری باهوش تر از انیشتین و هاوکینگ!
یک دختربچه مکزیکی با آی کیو ۱۶۲ تصمیم دارد در آینده فضانورد شود و جهان را تغییر دهد. آی کیو این دختربچه ۱۰ ساله از آلبرت انیشتین 
و استیون هاوکینگ بیشتر است. این درحالی است که فردی با آی کیو ۱۳۰ نابغه به حساب میآید. پرز سانچز مکزیکی از ۳ سالگی خواندن 

و حتی جبر نیز آموخته است. او اکنون مشغول تحصیل در ۲ رشته مهندسی سیستمها و مهندسی صنایع در ۲ دانشگاه مختلف است.

کامران عاروان

  مدیرعامل جامعه 

معلولین ایران و رئیس 
هیات مدیره شبکه ملی 
تشکل های مردم نهاد 

معلولان جسمی حرکتی 
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ورزشی

مهدی صالحی

 خبرنگار

فدراسیون  دبیرکل  به  نامه ای  ارسال  با  تراکتور  باشگاه 
بازیکن،  به مصدومیت ۴  باتوجه  که  کرد  اعلام  فوتبال 
ابتلای دو بازیکن به کرونا و همچنین فسخ قرارداد صیاد 

کوکبی، تعداد بازیکنان این تیم به حد نصاب نمی رسد، 
این باشگاه تبریزی درخواست تعویق این مسابقه را مطرح 
کرده که احتمالا چندان مورد توجه ای اف سی قرار نخواهد 
گرفت. بنابراین تراکتور درخواست اصلی خود را در ادامه 
مطرح کرده که قبول انصراف این باشگاه از ادامه رقابت های 

لیگ قهرمان است.
باشگاه تراکتور طی این نامه با اشاره به اینکه از بین ۱۸ 
بازیکن حاضر در لیست آسیایی، سه بازیکن به نام های 
محمد عباس زاده، علی فتحی و سید محمد خرم الحسینی؛ 
مصدوم هستند و پیمان بابایی نیز به دلیل محرومیت 
نمی تواند تراکتور را در دیدار مقابل النصر همراهی کند. 
همچنین تست کرونای دو نفر از بازیکنان نیز امروز مثبت 
اعلام شده و ضمناً صیاد کوکبی نیز قرارداد خود را فسخ 

کرده است.
بر این اساس، با توجه به تعداد بازیکنان باقی مانده در 
لیست اعلامی به AFC که به حدنصاب قانونی نمی رسد، 
باشگاه تراکتور طی این نامه خواستار تعویق دیدار مقابل 
النصر و یا موافقت با انصراف این باشگاه از لیگ قهرمانان 

آسیا شده است.
این نخستین بار در تاریخ لیگ قهرمانان آسیاست که یک 
باشگاه ایرانی از این مسابقات انصراف می دهد و این در 
حالی است که سرخپوشان تبریزی فرصت داشتند تا برای 

اولین بار به جمع هشت تیم برتر آسیا صعود کنند.
تراکتور در روزهای اخیر درگیری و حواشی بسیار زیادی 
قهرمانان  لیگ  از  انصراف  با  را تجربه کرده و حالا 
احتمالا موجی از اعتراضات هواداران بازهم سرازیر 
این باشگاه خواهد شد. نکته جالب اینکه پیش از 
این، مدیرعامل و مالک تراکتور وعده هایی درباره 
باز شدن پنجره، ثبت قرارداد بازیکنان جدید و 
همچنین تهیه بلیت و رزرو هتل برای حضور 

در دوحه داده بودند.
آن  نامه که مضمون  این  نیست که سرانجام  مشخص 
انصراف از لیگ قهرمانان است چه خواهد شد اما اگر تراکتور 
از آسیا کنار بکشد، باید دید که چه تبعاتی برای این باشگاه 
خواهد داشت. زمانی که مالک تراکتور همچنان بی رویه 
ستاره ها و سیاره ها را با قراردادهای آنچنانی جذب می کرد تا 
تیتریک رسانه ها باشد و هواداران بی شمار تراکتور را با خود 
همراه کند، چند بار نوشتیم و البته کارشناسان بزرگی هم 
هشدار دادند که این هزینه تراشی های بی رویه روزی آفت 
جان تراکتور می شود، اما آقایان همچنان سلطنتی رفتار می 
کردند و چنان باد به غبغب انداخته بودند که انگار آسمان و 

زمین فقط همین یک نفر را به دنیا آورده است.
اما این بازی های امروز هم برای تحت فشار قرار دادن 
مسئولین استانی است و شک نداریم که دقیقا مالک 
تراکتور و گردانندگان این بازی می دانند چه می کنند و از 
اول هم خوب می دانستند که کار به کجا می کشد اما چه 
حاصل که با این بیانیه که داده اند پول هنگفت بدهی های 

بلند پروازی آنها نهایتا از کیسه مردم خواهد رفت.
باشگاه های استقلال و پرسپولیس مگر بارها چنین نکرده 
اند و بدهی آنها درست در زمانی که سرریز کرده با یک 
دستور پرداخت و عجیب است که از هیچکدام از مدیران 
عامل این باشگاهها هنگام تغییر و تحول حساب و کتاب 
نمی خواهند! ٢00 میلیارد بدهی که استقلال و پرسپولیس 
همین الان دارند بالاخره یک روز پرداخت می شود و این 
بار نوبت تراکتور است تا با شوراندن افکار عمومی دولت را 
مجاب کنند که بدهی ها را یکجا پرداخت کند و آب هم از 

آب تکان نمی خورد...
پُز و فیگور گرفتن  را یکی دیگه داد و حالا پول آن ولخرجی ها 
باید از جیب مردم پرداخت شود، به قول دکتر دادکان دست 

خیلی ها در این گیرودار بند هست که چیزی نمی گویند.

آخرین حربه برای تحت فشار قرار دادن مسئولین؛

تراکتور از لیگ قهرمانان »واقعا« کنار رفت؟!

مستطیل سبز

دارنده مدال نقره رقابت های کشتی المپیک توکیو گفت: 
در مسابقات جهانی و مقابل تیلور، بازنده وارد تشک نمی 
شوم، حسن یزدانی در حاشیه مراسم افتتاح کمپ تیم 
های ملی کشتی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: قطعاً 
نیاز است در شهرهای دیگر هم چنین کمپ هایی افتتاح 
شود، چراکه نمی توان تنها در یکجا تمرین کرد. امیدوارم 
در تمام استان ها چنین کمپ هایی راه اندازی شود و 

تمام ورزشکاران بتوانند از آن استفاده کنند.
وی در پاسخ به این سوال که این کمپ برای چند نفر 

مناسب است، گفت: بستگی دارد که چطور بخواهیم 
از این کمپ استفاده کنیم. اگر قرار باشد در قالب یک 
مجموعه ورزشی باشد و تمام رشته های ورزشی آن 
استفاده کنند باید در هر استانی مجموعه ای به اندازه 
نصف ورزشگاه آزادی باشد. قطعاً هزینه این کار هم 
زیاد است و مسئولان وزارت ورزش باید کمک کنند که 
در هر استانی کمپ هایی با امکانات نسبتی ساخته 

شود.
دارنده مدال نقره رقابت های کشتی المپیک توکیو درمورد 
اینکه حرف دل جامعه کشتی به مسئولان چیست، گفت: 
سایر کشتی گیران و مسئولان فدراسیون قطعاً صحبت 
های لازم را با مسئولان مربوطه انجام می دهند و حرف 

ما هم همان است.
یزدانی درمورد مسابقات جهانی و گرفتن انتقام شکست 
مقابل تیلور، تصریح کرد: باید ببینیم خدا چه می خواهد. 
من بازنده وارد تشک نمی شوم. انشالله با دعای ملت 

بتوانم بهترین کشتی را بگیرم و دل ملت را شاد کنم.

حسن یزدانی جواب کری تیلور را داد؛

یزدانی: در مسابقات جهانی کشتی بازنده روی تشک نمی روم

تاتامی

زمانی که مالک تراکتور همچنان بی رویه ستاره ها و سیاره ها را با قراردادهای آنچنانی جذب می کرد تا تیتریک 
رسانه ها باشد و هواداران بی شمار تراکتور را با خود همراه کند، چند بار نوشتیم و البته کارشناسان بزرگی هم هشدار دادند 

که این هزینه تراشی های بی رویه روزی آفت جان تراکتور می شود، اما آقایان همچنان سلطنتی رفتار می کردند و چنان باد به 
غبغب انداخته بودند که انگار آسمان و زمین فقط همین یک نفر را به دنیا آورده است.

کارلوس راهی آفریقا شد؛
کی روش سرمربی مصر شد

ایران به عنوان  کارلوس کی روش سرمربی اسبق تیم ملی 
سرمربی تیم ملی مصر انتخاب شد، پس از جدایی کارلوس 
کی روش سرمربی اسبق تیم ملی کشورمان در جام جهانی 
۲۰۱۸ روسیه از تیم ملی کلمبیا این مربی صاحبنام پرتغالی 
ظرف ماه های گذشته بارها کاندیدای هدایت تیم های ملی 

کشورهای مختلف از جمله همسایه غربی کشورمان شد.
پیش از ادوو کات هلندی که امروز هدایت تیم ملی عراق 
را در دست گرفته کارلوس کی روش تا آستانه عقد قرارداد با 
فدراسیون فوتبال این کشور هم پیش رفت ولی در نهایت 
توافق حاصل نشد. اما در این چند روز موضوع حضور کی روش 
در رأس کادر فنی تیم ملی مصر بر سر زبان ها افتاد و سرانجام 
فدراسیون فوتبال مصر از عقد قرارداد با این مربی برای هدایت 

تیم ملی این کشورش خبر داد.

در گرو میزبانی کره جنوبی؛
پرسپولیس به جام جهانی 

باشگاه ها می رود؟
اگر فیفا میزبانی جام جهانی باشگاه ها را به کشور کره جنوبی 
بدهد، پرسپولیس به عنوان نماینده آسیا راهی این مسابقات 

خواهد شد.
دیلی میل انگلیس گزارش داد که فدراسیون فوتبال ژاپن به 
دلیل شرایط کرونایی این  کشور تصمیم گرفته که از میزبانی 
جام باشگاه های جهان در سال ۲۰۲۱ کنار بکشد. این کشور که 
المپیک و پارالمپیک را برگزار کرده تصمیم گرفته تا از میزبانی 

این رقابت بزرگ کنار بکشد.
طبق گزارش دیلی میل فیفا هنوز مشخص نکرده که چه 
کشوری میزبانی این رقابت را برعهده خواهد گرفت ولی این 
این  احتمال وجود دارد یک کشور آسیایی دوباره میزبان 
رقابت ها شود. پرسپولیس خوش شانس خواهد بود اگر 
فیفا میزبانی این رقابت ها را به کشور کره جنوبی بسپارد 
زیرا در اینصورت تیم اولسان )قهرمان آسیا( به عنوان میزبان 
و پرسپولیس به عنوان نایب قهرمان آسیا راهی این رقابت 

ها خواهد شد.

طلب کالدرون دردسرساز شد؛

بسته شدن پنجره نقل و انتقلات 
پرسپولیس قطعی شد

باشگاه پرسپولیس در آخرین روزی که برای پرداخت طلب 
سرمربی آرژانتینی سابق خود و دستیارش فرصت دارد، تاکنون 
موفق به تامین منابع مالی برای تسویه حساب با آنها نشده 
است، کمیته انضباطی فیفا در تاریخ ۱۸ مرداد)۱۷ آگوست( با 
ارسال ایمیل هایی به پرسپولیس، به این باشگاه ۳۰ روز فرصت 

داد مطالبات گابریل کالدرون و خواکین را تسویه کند.
در پیام این کمیته به باشگاه ایرانی تاکید شده بود در صورت 
پرداخت نشدن این طلب حدود ۷۰۰ هزار دلاری پنجره نقل 
و انقالاتی باشگاه پرسپولیس تا زمان تسویه حساب با مربی 

آرژانتینی و دستیارش بسته می شود.
طبق پیگیری های خبرنگار فارس در حالی که حکم نهایی 
فیفا ظرف امروز و فردا به باشگاه پرسپولیس ارسال خواهد 
شد تاکنون منابع مالی لازم برای پرداخت طلب کالدرون و 
خواکین تامین نشده و با این وضعیت قطعا پنجره نقل و 
انقالاتی پرسپولیس بسته می شود، البته پرسپولیس با وجود 
این اتفاق هم مشکلی برای استفاده از بازیکنان جدید خود 
ندارد زیرا قرارداد رضا اسدی، رضا دهقانی، حامد پاکدل، علی 
نعمتی و علیرضا ابراهیمی قبل از بسته شدن پنجره ثبت 

شده است.

اخبار ورزشی

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار

انصاری فرد«  »عباس  درگذشت  هوادار«  »دنیای 
مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس را به خانواده 

ایشان و اهالی فوتبال تسلیت عرض می نماید
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چند اشتباه کرونایی در مصرف ورزشی
ضدعفونی کننده ها !

اسکن کنید

یکی از مباحث بسیار مهم و تمام نشدنی در فوتبال ایران، 
حواشیِ نحوه مدیریت در دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
است، باشگاه هایی که سالیانِ مدیدی است، تحت نظر 
وزارت ورزش و جوانان اداره می شوند و همین موضوع 
بحران های متعددی را در موارد مختلف اعم از چالش های 

مدیریتی و مالی، بوجود آورده است.
اما یکی از مهم ترین ابهاماتی که در شیوه مدیریت استقلال 
و پرسپولیس در چندین سال اخیر وجود داشته، این است 
وزارت ورزش و  این دو تیم تحت نظرِ  از زمانی  که  که؛ 
جوانان قرار گرفته اند و به فعالیت خود ادامه می دهند، هنوز 
هم مشخص نیست با چه شرایطی باید، رئیس مجمع هر 

دو باشگاه یک فرد خاص )وزیر ورزش و جوانان( باشد!
در  ورزش  وزارت  توسط  که  منفی  رویکردِ  شوربختانه، 
مدیریت این دو باشگاه بزرگ فوتبالِ ما حاکم شده، توازن 
را در مدیریت این دو باشگاه پرطرفدار پایتخت به هم زده، 
که اوجِ این سوءمدیریت را در دوران چهار و نیم ساله 
صدارت مسعود سلطانی فر در وزارت ورزش و جوانان به 
چشم دیدیم، وضعیتی که به شکل محسوسی عدالت را 
در مقوله مدیریت سرخابی های پایتخت از بین برد و در 
این بازه زمانی، بحران های متعددی را برای پرسپولیس و 

استقلال، بوجود آورد.
اما آن طور که مشخص است، حمید سجادی به عنوان 
برنامه بهتری  وزیر ورزش و جوانان در دولت سیزدهم، 
برای اداره این دو باشگاه محبوب و پرطرفدار دارد، وزارت 
ورزش در دولت سیزدهم، قصد دارد در اولین اقدام، پس 
از مدت ها، تابو شکنی کند و اداره استقلال و پرسپولیس 
را از ید خود خارج کند و اختیارات ریاست مجمع این دو 
باشگاه را به دو فرد دیگر واگذار کند، افرادی که با عنوان 

رئیس مجمع باشگاه استقلال و رئیس مجمع 
تمام  پرسپولیس،  باشگاه 

اختیاراتی که تاکنون وزیر ورزش در مدیریت این دو باشگاه 
را داشته را برای اداره سرخابی ها نیز، داشته باشند.

در برنامه  تحول مدیریت حرفه ای سرخابی ها، اجرایی  کردن 
آن می تواند، از هر جهت هم برای وزارت ورزش و جوانان  
و هم برای این دو باشگاه بزرگ فوتبال ایران، مفید واقع 
شود، چرا که در وهله اول، وزارت ورزش، پس از مدت ها، 
از فشار هواداران این دو باشگاه و ملقب شدن به »وزیر 
استقلالی« یا »وزیر پرسپولیسی« رهایی می یابد و عنوان 
»باباحمید« دیگر وارد فرهنگ لغات فوتبالی ها نمی شود، 
از طرف دیگر هم این دو باشگاه پس از سالیان مدیدی 
می توانند توسط یک مجموعه مدیریتی، متخصص و 
کارآمد اداره شوند که تا به امروز برای فوتبال ما یک آرزوی 

دیرین بوده است.
اما راهکار درست اداره کردن استقلال و پرسپولیس چیست؟ 
باتوجه به بحران های متعدد و تمام نشدنی که دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس داشته و دارند، با تشکیل ساختار 
حرفه ای برای داشتن یک مجمع متخصص و کارآمد، این 
دو باشگاه از داشتن اعضای پوشالی هیات مدیره ، که تاکنون 
توسط وزارت ورزش و جوانان در سال های اخیر به بدنه 
استقلال و پرسپولیس تحمیل می شدند و هیچ کارآیی و 
توانمندی را هم در مقوله مدیریت نداشتند، رهایی می یابند.

اما در شرایطی یک مجمع باشگاه »متخصص« خوانده 
می شود، که افراد متشکل از مجامع باشگاه استقلال یا 
پرسپولیس، خِبره های ورزشی باشند و این اهلیت را داشته 
باشند که بتوانند صلاحِ باشگاه را تشخیص دهند و در 
بزنگاه های حساس، تصمیماتی درست بگیرند، مجمعی که 
در کنار آن هیات مدیره انتخاب شود و آن هیات مدیره با 

اختیار تام، یک فرد را به عنوان مدیرعامل باشگاه برگزیند.
مهم ترین اقدامی که وزارت ورزش و جوانان باید انجام 
دهد، الزام تشکیل یک ساختار حرفه ای با یک سلسله 
مراتب در قبال باشگاه های استقلال و پرسپولیس است، 
انتخاب مناسب  با  ابتدا وزارت ورزش و جوانان  در  که 
برای پست ریاست مجمع و در ادامه آن، با انتخاب هایی 
مطلوب برای اعضای هیات مدیره و سپس با برگزیدن یک 
مدیرعامل، افرادی را در سطح  مدیریت کلان باشگاه قرار 
دهند که علاوه بر تخصص و کارآمدی در حوزه ورزش، 
دارای یک برنامه مشخص برای اجرای اهداف راهبردی 

باشگاه در جهت موفقیت سرخابی های پایتخت باشند.
اما پروسه انتخاب مدیرعامل هم باید در شرایطی عملی 
شود، که هیات مدیره باشگاه، با گزینه های مطرح برای 
پست مدیرعاملی، مصاحبه کند و پس بررسی دقیق تمام 
عنوان  به  اصلح  گزینه  مختلف،  گزینه های  برنامه های 
مدیرعامل باشگاه انتخاب شود، رویدادی که در زمان تصدی 
سلطانی فر بر مسند وزارت ورزش و جوانان، به هیچ وجه 
دیده نمی شد و همین سوءمدیدیت، تنش های متعددی 
بوجود  پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه  دو  برای  را 
می آورد، زیرا هرچه مدیر ناکارآمد بود با لابی وزارت 
ورزش، به ترکیب مدیران سرخابی های تهران اضافه 
می شدند و سرخابی های پایتخت را به حیات خلوت 

مدیران سفارشی تبدیل کرده بود!
باری؛ باید منتظر ماند و دید، شرایط مدیریت دو 
باشگاه محبوب تهرانی در آینده چه خواهد شد، آیا 
وزیر ورزش دولت سیزدهم، می تواند این راهکار درست 
را برای اداره کردن دو باشگاه استقلال و پرسپولیس را 
اجرایی کند یا فشارهای همیشه در صحنه، از افراد 
حرفه ای سازی  جلوی  بازهم  محدوده،  این  از  خارج 
سرخابی های پایتخت را خواهد گرفت! گرچه ناگفته 
نماند که اجرایی کردن رویکرد مدنظر وزارت ورزش و 
جوانان دولت سیزدهم، نیازمند یک نظارت ویژه 
پرسپولیس،  و  استقلال  تا  است 
انحصارطلبی  گرفتار 

نشوند.

راهکاری درست برای اداره استقلال و پرسپولیس؛ 

بیا و »باباحمید« نشو! 
الزام حرفه ای سازی ساختارها با تبیین سلسله مراتب

داستان جلد

»دبیر« خطاب به وزیر ورزش:
آنقدر از حق کشتی می گویم

 تا من را بردارید
رییس فدراسیون کشتی خواستار توجه جدی وزارت ورزش 
به کشتی به عنوان ورزش اول ایران شد و گفت: مسئولان 
ورزش در زمان برگزاری مسابقات کشتی سینه شان را ستبر 

می کنند.
علیرضا دبیر در مراسم افتتاح کمپ تیم های ملی کشتی 
خطاب به وزیر ورزش، گفت: اگر آن چیزی که حق کشتی 
همه  به  ما  می آید.  بالا  کشتی  حتما  شود  داده  است 
مسابقات تیم می فرستیم همین الان باید ۱۴ کشتی گیر 
به بلاروس بفرستیم که هزینه شان نفری ۳۱ میلیون تومان 
می شود. اگر ۳ ماه مانده به المپیک پول به ما بدهید به 
کار ما نمی آید. تا یک قران آخر پولمان را وزارت ورزش باید 
بدهد. دیروز معاون شما یک میلیارد به ما داد؛ می خواهم 
چه کار؟ چون شما آمدید من راحت تر حرف می زنم. در 
سالن های کشتی مسئولان سینه شان را ستبر می کنند. 
حتما باید به ورزش های دیگر هم برسید اما کشتی مثل 
خاویار است و باید ویژه دیده شود. آنقدر حرف می زنم تا 

من را بردارید. من برای کشتی همه کار می کنم.
وی خاطرنشان کرد: تیم قرار نبود به صربستان برود اما به 
محمد بنا گفتم خدا می رساند. نفری ۲۷ میلیون دادیم و 
۱۳ نفر را اعزام کردیم. من این قول را می دهم که کشتی 
این ظرفیت را دارد که مدال های طلای بیشتری بگیرد. ما 
باید در هر وزن ۴ یا ۵ کشتی گیر خوب داشته باشیم تا 

به جان هم بیفتند.
دبیر ادامه داد: برای مسابقات جهانی نروژ، کشتی فرنگی 
ما شانس اول قهرمانی است چرا که تیم خوبی داریم و 
زحمت کشیده اند. در آزاد هم حسن یزدانی ما ۲۶ ساله 
است و همه جوان هستند. تیم های ما با نگاه به المپیک 
را شکر یک ورزشی در راس  پاریس بسته شده اند. خدا 
کار قرار گرفته و همه باید کمک کنیم که جواب بگیرد 

و موفق شود.
رییس فدراسیون کشتی خاطرنشان کرد: کمپ تیم های 
زیاد  با هزینه  با همه سختی ها و محدودیت ها  ملی 
بازسازی شد. از شما می خواهم یک تکه زمین دیگر هم 
به ما بدهید تا برای کشتی سازندگی کنیم. حال همه می 
گویند دبیر زمین ها را می گیرد اما من برای کشتی حرص 
می خورم. پیست دوومیدانی ما از معدود پیست های 
جهان است که زیر سایه درختان است و این کار را به 
سختی انجام دادیم. هر اسمی می خواهید بگذارید، اگر 

کارگر می خواهید، بگویید؛ برای کشتی همه کار می کنم.
دبیر در پایان خطاب به وزیر ورزش گفت: اگر خود شما قبل 
از المپیک آتلانتا به چند میدان دیگر می رفتید حتما مدال 
المپیک هم می گرفتید. خواهش می کنم نگذارید کشتی 
اینطور شود. ما باید به همه جام های بین المللی برویم. 
حتی اگر در آسیایی هم ببازیم ایراد ندارد اما در این صورت 

قول می دهم که درجهانی و المپیک نتیجه می گیریم.

درحاشیه

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

در برنامه  تحول مدیریت حرفه ای سرخابی ها، اجرایی  کردن آن می تواند، از هر جهت هم برای وزارت ورزش و 
جوانان  و هم برای این دو باشگاه بزرگ فوتبال ایران، مفید واقع شود، چرا که در وهله اول، وزارت ورزش، پس از مدت ها، از 

فشار هواداران این دو باشگاه و ملقب شدن به »وزیر استقلالی« یا »وزیر پرسپولیسی« رهایی می یابد و عنوان »باباحمید« دیگر 
وارد فرهنگ لغات فوتبالی ها نمی شود، از طرف دیگر هم این دو باشگاه پس از سالیان مدیدی می توانند توسط یک مجموعه 

مدیریتی، متخصص و کارآمد اداره شوند که تا به امروز برای فوتبال ما یک آرزوی دیرین بوده است.
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دبیر تحریریه

سرانجام تیم شهدای رزکان کرج پس از یک فصل 
عنوان  به  دو،  دسته  لیگ  رقابت های  از  دوری 
چهارمین تیم صعود کننده، همراه با تیم های شهید 
اورکی اسلامشهر، ون پارس نقش جهان و شهرداری 
از  البرز پس  نوشهر، راهی لیگ دو شد تا استان 
سقوط فاجعه بار گل ریحان به لیگ دسته دو، برای 
فصل آتی، در این سطح از فوتبال کشور دو نماینده 

داشته باشد.
بدون شک صعود شهدای رزکان به لیگ دسته دو، 
از اتفاقات بسیار مهم فوتبال البرز در این فصل از 
فشردگی  به  باتوجه  می شود،  محسوب  رقابت ها 
رقابت های لیگ دسته سه و تعدد حضور تیم های 
مدعیِ صعود، کارِ رزکانی ها برای بازگشتی دوباره به 
لیگ دو، بسیار دشوار و صدالبته ارزشمند بود، اما 
در حال حاضر مبحث مهم برای فوتبال استان البرز 
این است که شهدای رزکان به عنوان یک تیم بومی 
که ریشه در استان البرز دارد، بیش از قبل نیازمند 

مراقبت و حمایت است.
در حال حاضر با توجه شرایط فوتبال ایران، تیم داری 
در رشته های مختلف ورزشی حتی برای باشگاه هایی 
که از بودجه دولتی هم ارتزاق می کنند، بسیار سخت 
خصوصی  تیم های  اغلب  میان،  این  در  و  شده 

وضعیت اسفناک تری دارند، همین موضوع موجب 
شده، بخش خصوصی  کمتر ریسک پذیری حضور در 
فوتبال را داشته باشد، زیرا نسبت به سرمایه گذاری 
که در فوتبال می کنند، فوتبال غیرحرفه ای ما، راه های 
حمایت های  و  بسته  آن ها  روی  بر  را  درآمدزایی 
از حضور مستمر بخش  چندان قابل توجه ای هم 

خصوصی در فوتبال ایران نمی شود.
اما شهدای رزکان باوجود تمام موانعی که بر سر راه 
تیم های خصوصی آن هم در سطحی چون لیگ  
دسته سه قرار دارد، چندین فصل است که دربخش 
این  مالک  خصوصی تیمداری می کند و پشتکارِ 
تیم برای ادامه این مسیر پرفراز و نشیب، شایسته 
تقدیر است، اما به هر جهت شهدای رزکان برای 
حضوری موفق و از همه مهم تر حضوری مستمر 
در لیگ دسته دوم کشور در فصل آتی، بیش از 
قبل نیازمند حمایت است، حمایتی که در ابتدا باید 
از سوی مسئولین استانی انجام پذیرد و در وهله 
بعدی توسط متولیان ورزش و فوتبال در استان 

مدیریت شود.
یکی از مهم ترین قیدهای صعود شهدای رزکان به 
لیگ دو، بازگشت دوباره نماینده استان البرز پس از 
یک فصل دوری از رقابت های لیگ دسته دوم کشور 
بود، تیم شهدای رزکان دو فصل گذشته، صعودی 

باامیدهای  و  کرد  تجربه  دو  لیگ  به  را  مقتدرانه 
فراوان راهی این رقابت ها شد، اما برخی از اتفاقات 
موجب شد، تیمی که از لحاظ مهره با حمایت های 
تیم،  ورزشی  و  خیر  مالکِ  کریمی،  حمید  مالی 
جزو تیم های برتر آن فصل از رقابت های لیگ دو 
محسوب می شد، سقوطی تلخ به لیگ دسته سه را 
تجربه کند، حال پس از گذشت یک فصل، نماینده 
تا  گرفته  را جشن  این صعود  بازهم  البرز  استان 
خاطرات شیرین حضور در لیگ سه و صعود به لیگ 

دو، بازهم برای رزکانی رنگ تکرار بگیرد.
رزکان  شهدای  تلخ،  و  زودهنگام  سقوط  آن  اما 
علل  اصلی ترین  از  یکی  داشت،  متعددی  دلایل 
سه،  لیگ  به  رزکان  شهدای  غم انگیز  بازگشت 
بی تجربگی کادرفنی این تیم بود، جایی که باتوجه 
به داشته های غنی این تیم در بخش بازیکنان و 
و  مالی  بحران های  از  اعم  داخلی  عدم مشکلات 
مشکلات زیرساختی، بازهم نتایج رزکانی ها درخور 
شهدای  تا  نبود،  تیم  مالک  سرمایه گذاری  حجم 
رزکان به راحتی به لیگ سه بازگردد، گرچه یکی دیگر 
از دلایل ناکامی رزکانی ها در فصل مذکور، همان 
معضل همیشگی استان البرز است که مسئولین 
بلندپایه این استان، دغدغه ورزش ندارند و با این 

مقوله بسیار مهم، غریبه هستند.

تکرار  صعود  شیرینِ  خاطرات  بازهم  که  حالا  اما 
شده است، باید جلوی تکرار آن تجربه های تلخ را 
گرفت، یکی از مهم ترین اقداماتی که باید رزکانی ها 
در اولویت اقدام و عمل قرار دهند، تقویت یا تغییر 
کادرفنی تیم است، باتوجه به اینکه به لطف خدا، 
هیچ  از  مالی  حمایت های  مقوله  در  تیم  مالک 
تلاشی چشم پوشی نمی کند، رزکانی ها نیازمند یک 
تغییرات اساسی و تقویت هستند، زیرا شرایط لیگ 
دو با لیگ سه کاملا مغایر است و نماینده استان 

البرز باید از تجربیات قبلی خود درس بگیرد.
شرایط  اینکه  به  باتوجه  هم،  بعدی  وهله  در 
گل ریحان قابل پیش بینی نیست و ممکن است 
هر لحظه حضور این تیم در لیگ دسته دو هم در 
هاله ای از ابهام قرار گیرد، خانواده فوتبال البرز برای 
حمایت از این تیم بومی و دوست داشتنی یکدل 
و همدل شوند و برای تغییر نگاهِ مسئولین استان 
البرز، مطالبه گری کنند، تا با یک نگاه حمایتی و 
حرفه ای، شهدای رزکان در فصل آتی در لیگ دو، 

مدعی صعود به لیگ دسته یک باشد.
در نهایت بازهم صعود تیم دوست داشتنی شهدای 
رزکان را تبریک می گوییم و امیدواریم در فصل آتی، 
شاهد یک نماینده مقتدر و مدعی در لیگ دسته دو 

برای استان البرز باشیم.

صعود ارزشمند شهدای رزکان به لیگ دو؛

خاطره شیرین که تکرار شد، به فکر تجربه تلخ هم باشید! 


